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Protokół nr 29/2021 Komisji Gospodarczej 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska i Komisji Gospodarczej w dniu 

08 lutego 2021 r. w trybie zdalnym. 

 

W posiedzeniu, któremu przewodniczyła Iwna Sagatyńska Przewodnicząca Komisji Ochrony 

Środowiska udział wzięli: 

- członkowie Komisji Ochrony Środowiska, w pełnym składzie 

- członkowie Komisji Gospodarczej, w pełnym składzie 

Oraz 

Wójt Dariusz Bielecki 

Przedstawiciel Zarządu Spółki „Wkra” Piotr Kownacki 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Gminny Ośrodek Kultury – koszt utrzymania budynku. 

2. Wyniki analizy sieci wodociągowej w gminie Pomiechówek, tj: 

a) Jakie były wykonywane działania modernizacyjne, 

b) Ile, w jakim czasie i gdzie występowały awarie sieci wodociągowe 

c) Jakie kwoty wpływały z tytułu abonamentów za wodomierze? 

d) Ile wodomierzy zostało wymienionych i do kiedy mają okres legalizacji? 

e) Przygotowanie w formie tabeli: 

- ilość odbiorców wody 

-  ilość wody wtłoczonej 

-  ilość wody na potrzeby eksploatacji wodociągu 

- ilość wody sprzedanej 

- koszty kadrowe obsługi sieci wod – kan 

- koszty wykonanych przez Spółkę napraw i modernizacji 

- koszty eksploatacji sieci wodociągowej 

- jaki był realny koszt wyprodukowania 1l wody? 

- aka była stawka za wodę? 

f)  czy spółka WKRA miała jakieś inne koszty lub wydatki, poza kadrowymi i związanymi z 

eksploatacją i rozwojem sieci, które mogą mieć wpływ na wysokość stawki za wodę ( nowe 

zapisy ustawowe, decyzje administracyjne, kary, zobowiązania itp.). 

3. Plany pracy komisji na 2021 r. 

4. Sprawy różne. 

 

Ad.1 
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Koszty utrzymania budynku OKPOMPA  w 2020r. 

  

woda 576,22 

gaz 12 131,08 

energia 11 922,20 

wywóz nieczystości 1 835,65 

konserwacja windy 4 981,50 

ochrona 931,11 

ubezpieczenia 2 121,30 

przeglądy i naprawy 7 811,53 

 42 310,59 

 

Radna Iwona Sagatyńska w związku z tym, że ogólne koszty na GOK wynoszą 42 310,59 zł 

nasuwa się pytanie jak to się ma do kwoty zaplanowanej w budżecie na Ośrodek Kultury w 

wysokości 150 tys. zł, z tego 42 tys. zł są to koszty stałe w 2020 r., czyli wtedy kiedy była 

pandemia i ograniczone prowadzenie zajęć. 

Wójt Dariusz Bielecki  wyjaśnił jak wygląda obecna sytuacja GOK. Ogólnie kultura jako obszar 

funkcjonowania w kraju ucierpiała bardzo w czasie pandemii. Po długim okresie w piątek 

zostanie otwarte kino w ograniczonym reżimie sanitarnym. W momencie tworzenia budżetu 

zabezpieczono kwotę 150 tys. zł mając na uwadze ograniczony zakres funkcjonowania. Jest to 

tzw. budżet startowy, bo budżet przed pandemią na Ośrodek Kultury wynosił kilkaset tysięcy 

złotych. Obecnie trwa procedura konkursowa na stanowisko Dyrektora tej placówki, podobnie 

jak w bibliotece, gdzie konkurs został rozstrzygnięty i rozpoczęła się od nowego roku nowa 3 

letnia kadencja Dyrektora. Po naborze na stanowisko Dyrektora GOK dobrym pomysłem 

byłoby, aby Komisja Oświaty podjęła rozmowy o planie funkcjonowania GOK_u i innych 

aspektach z tym związanych. Wtedy też będzie przeanalizowana sytuacja kosztów na 

utrzymanie GOK-u, na pewno będą one wyższe, zaznaczył Wójt. Na sesji marcowej zostanie 

zaproponowany wzrost środków finansowych na funkcjonowanie Ośrodka, a po 

rozstrzygnięciu konkursu zostanie ustalony plan funkcjonowania tej jednostki. Wójt zaznaczył, 

że ma wiele pomysłów na nową kadencję działalności GOK i to będzie się wiązało z 

dodatkowymi środkami. Będzie to też możliwe dopiero wtedy, gdy będzie wiadomo jaka będzie 

sytuacja epidemiczna, która jest związana z licznymi ograniczeniami. 150 tys. zł to budżet na 

początek zabezpieczający koszty stałe i minimalne zatrudnienie na stanowiskach 

administracyjnych. W miarę rozwoju i przywracania normalnych zajęć budżet ten będzie 

odpowiednio zwiększany. 

Radna Iwona Sagatyska oświadczyła, iż cieszy się z tego, że będą dołożone środki na Gminny 

Ośrodek Kultury i bardzo chętnie przysłucha się obradom Komisji Oświaty w temacie rozwoju 

i planów Ośrodka. 

Radny Andrzej Górecki zapytał o etat Dyrektora, czy już zawsze będzie to stanowisko na ½ 

etatu. 

Wójt Dariusz Bielecki wyjaśnił, że konkurs jest ogłoszony na ½ etatu, ale zawsze można to 

zwiększyć.  2020 był rokiem w którym podjęto decyzję o racjonalizacji wydatków we wszystkich 
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obszarach funkcjonowania gminy, w tym też kultury. Dlatego na razie jest to pół etatu. 

Wcześniej dyrektorem tej placówki była osoba, która jednocześnie była dyrektorem szkoły i 

doskonale można było łączyć te funkcje, zresztą oświata z kulturą w pewnym sensie się łączą. 

W sąsiednich gminach takie sytuacje też występują, często dyrektor ośrodka kultury jest 

łączony z etatem dyrektora innej jednostki organizacyjnej gminy. Poza tym w Ośrodku cały czas 

funkcjonuje stanowisko z-cy Dyrektora GOK. Wszystkie te kwestie, plany i finansowanie 

Ośrodka Kultury zostaną przedstawione radnym w marcu. Konkurs jest ogłoszony na ½ etatu, 

dyrektor GOK, która była do tej pory nie skorzystała z oferty kandydowania na tę funkcję, 

pomimo że miała propozycję pełnienia tych obowiązków do czasu wyboru nowego dyrektora 

na cały etat. Wniosek z tego, że pół etatu nie było przesłanką decydującą o niezłożeniu przez 

nią oferty. 

Ad.2 

 a)  

- wykonanie łącznika na sieci wodociągowej w Kosewie 

- zamontowanie falownika i nowej armatury na hydroforni Goławice, montaż nowych 

hydroforów 

- wymiana pomp i obudowy studni w Czarnowie, montaż nowych hydroforów 

- wymiana pomp Wólka Kikolska 

- wymiana falowników na ujęciu wody Czarnowo-Brody 

- budowa sieci ul. Lotników 

- budowa sieci ul. Kolejowa 

- budowa sieci Śniadówko 

- budowa sieci ul. Ludowa 

- montaż zasuw liniowych Kosewko, Berencizna, ul. Wojska Polskiego, Szczypiorno, 

Śniadówko 

- montaż i wymiana hydrantów – 46szt 

- budowa stacji podnoszenia ciśnienia – Wola Błędowska 

- zakup stacji podnoszenia ciśnienia z przeznaczeniem na Zapiecki 

- naprawa poszycia dachowego w hydroforni Stanisławowo, Orzechowo, Kosewo 

- rozpoczęcie prac projektowych nad modernizacją ujęcia Kosewo, budowa zbiornika 

retencyjnego 

- rozpoczęcie prac związanych z uruchomieniem i podłączeniem studni nr 3  ujęcie 

Czarnowo-Brody 

- wykonanie map pod planowaną rozbudowę ujęcia wody Kosewo 
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- przeprowadzenie badań geofizycznych po budowę nowego ujęcia wody w Błędowie 

-wykonanie odcinka sieci kanalizacyjnej ul. Krótka, ul. Wojska Polskiego,  

-budowa sieci wodociągowej i kanalizacyjnej przy ul. Warszawskiej (węzeł Lotos-Biedronka-

Myjnia) 

-remont prasy, sito-piaskownika,  - oczyszczalnia 

-remont stopnia sprężającego (1szt) 

-przegląd techniczny i wymiana płynów eksploatacyjnych stopni sprężających (3szt) oraz 

remont silników 

- uzbrojenie dwóch rezerwowych komór reaktora – sondy wysokości cieczy, sondy tlenowe, 

pompy osadu, zasuwy,  

- wybudowanie poletek na osad nadmierny 

- remont kapitalny 2 pomp, pompowni na głównej na oczyszczalni 

- remont i naprawa pomp przepompowni 11szt  

- naprawa mieszadeł 8szt  

- ciśnieniowe czyszczenie sieci i pompowni ścieków Pomiechówek i Nowy Modlin 

- 4x naprawa przepływomierz ścieków 

- w przepompowniach modernizacja sygnalizatorów poziomów cieczy i boi sygnalizacyjnych 

- wymiana oprogramowania i sprzętu komputerowego sterującego oczyszczalnią ścieków 

- naprawa sieci kanalizacyjnej ul. Polna 

- zakup samochodu Citroen Berlingo 

- remont kompleksowy – wymiana zbiornika wozu asenizacyjnego Scania  

b) 

11.10.2018 – uszkodzenie magistrali Pomiechówek ul. Szkolna 

14.12.2018 – awaria Goławice Pierwsze  

20.12.2018 – awaria Goławice Pierwsze 

27.12.2018 – awaria Pomiechówek 

28.12.2018 – awaria Kikoły 

15.01.2019 – awaria Pomiechówek ul. Wojska Polskiego 

27.02.2019 – awaria Orzechowo 

26.04.2019 – awaria Goławice Drugie 
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29.04.2019 – awaria głównej sieci Kosewo 

30.05.2019 – awaria Kosewko 

13.06.2019 – awaria hydroforni Goławice  

14.06.2019 – awaria energii hydrofornia Czarnowo 

24.06.2019 – awaria Wójtostwo, Zapiecki 

04.07.2019 – awaria Orzechowo Stare 

05.07.2019 – awaria Czarnowo-Brody 

16.09.2019 – awaria Pomiechówek 

03.10.2019 – awaria Stanisławowo Dolne 

12.11.2019 – awaria Kikoły 

12-13.11.2019 – awaria Orzechowo, Kikoły 

27.01.2020 – awaria Wola Błędowska, Pomocnia 

03.02.2020 – awaria Pomiechówek ul. Wrzosowa 

14.02.2020 – awaria hydrofornia Goławice  

28.04.2020 – awaria sieci Goławice Drugie  

23.04.2020 – awaria Błędówko, Wola Błędowska 

05.06.2020 – awaria Wola Błędowska, Pomocnia 

15.07.2020 – Wymysły, Kosewo, Cegielnia Kosewo – płukanie sieci 

25,27.07.2020 - Wymysły, Kosewo, Cegielnia Kosewo – płukanie sieci 

30.07.2020 – awaria na hydroforni Orzechowo 

04.08.2020 – awaria Pomiechówek ul. Broniewskiego 

22.08.2020 – awaria magistrali Sosnowa Dolina 

23.08.2020 – awaria magistrali ul. Wojska Polskiego 

25.08.2020 – awaria magistrali Kosewko 

15.10.2020 – awaria magistrali ul Koralowa 

27.10.2020 – awaria przyłącza Cegielnia Kosewo 

13.10.2020 – awaria przyłącza ul. Ludowa 10a 

15.11.2020 – awaria magistrali ul. Broniewskiego 

23.11.2020 – awaria magistrali Kosewko 
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8.12.2020 – awaria hydrantu Cegielnia Kosewo 

13.12.2020 – awaria magistrali ul. Wspólna 

c) 

abonament       

  2018 2019 2020 

woda 96936,38 155744 140780,4 

    

 

d) 

liczniki       

  2018 2019 2020 

woda 327 314 212 

legalizacja 2023 2024 2025 

 

e) 

    2018 2019 2020 

1 ilość odbiorców 4201 4257 4319 

2 ilość wody wtłoczonej (tys. m3) 625 737 720 

3 ilość wody do celów eksploatacyjnych 105 202 185 

4 ilość wody sprzedanej 448 435 422 

5 koszty kadrowe 74396,03 846329,52 916860,21 

6 koszty napraw i modernizacji, koszty 
eksploatacji sieci wodociągowej 259897,76 1448906,51 1178198,8 7 

8 koszt produkcji 1L 0,00053487 0,0031143 0,0029098 

9 stawka wody 2,85 2,88 2,94 

 

f)  

wykonanie analiz ryzyka każdego z siedmiu ujęć wody 

opracowanie operatów wodnoprawnych ujęcie Goławice i oczyszczalnia ścieków Mewa 

likwidacja ujęcia wody Kikoły – projekt robót geologicznych oraz dokumentacja geologiczna 

likwidacji ujęcia  

Wójt Dariusz Bielecki na początek wyjaśnił kwestie formalne odnośnie działalności Spółki. 

Mimo, że za jej działalność odpowiada Wójt to nie wyobraża sobie sytuacji, żeby Rada Gminy 

w tym procesie nie uczestniczyła. W związku z tym proponował, aby przynajmniej raz w roku 

była kompleksowo przedstawiana działalność Spółki. Tak się składa, że zaplanowany na komisję 

ten temat jest dobrym momentem na przedstawienie tej działalności, bo posłuży do 

podsumowania danych historycznych i przedstawieniu pierwszego okresu działalności, łącznie 

z okresem przejściowym restrukturyzacji KZB i utworzenia Spółki. Niedługo będą też ustalane 

stawki za wodę, zgodnie z ustawą Spółka będzie na 3 letni okres je ustalać. Wójt zaznaczył, że 
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chciałby aby radni tez uczestniczyli w tym procesie, bo Gmina powinna mieć na to wpływ. We 

wrześniu tego roku muszą być już ustalone nowe stawki, czyli od marca nastąpi proces 

przygotowania do obliczenia tej stawki. Ogólnie tendencja jest taka, aby te taryfy zostały 

utrzymane na podobnym poziomie lub zbliżonym do obecnych stawek. Z analizy wynika, że 

obecna stawka pozwala na funkcjonowanie Spółki. Inwestycje takie jak np. rozbudowa sieci czy 

budowa nowych hydroforni czy stacji uzdatniania do tej pory były finansowane z budżetu 

gminy po to, aby nie obciążać jednostek gminnych, wcześniej KZB teraz spółki z tego tytułu, 

bo wiązałoby się to ze wzrostem stawki za wodę. Typowo duże inwestycje nigdy nie były 

realizowane z budżetu spółki, stąd ta taryfa jest na nie wysokim poziomie. Jest ona niższa niż 

w gminach sąsiednich. 

Radna Iwona Sagatyńska odniosła się do wypowiedzi Wójta i stwierdzenia, że wszelkiego 

rodzaju inwestycje są robione z budżetu gminy. Natomiast na liście zadań wykonanych przez 

spółkę wymienione są budowy. 

Wójt Dariusz Bielecki wyjaśnił, że chodzi o takie inwestycje jak rozbudowa, budowa sieci. Nie 

odnosi się to do pojedynczych przyłączy, czy innych mniejszych inwestycji w sieci, np. wymiana 

pompy na hydroforni,  bo jest to wliczone w bieżące utrzymanie sieci. 

Radna Iwona Sagatyńska drążąc temat powiedziała, że na liście tej jest mowa o modernizacji 

ujęcia czy budowie zbiornika retencyjnego. 

Piotr Kownacki Spółka „Wkra” wyjaśnił, że chodzi o przygotowanie dokumentacji na te 

inwestycje. 

Radna Iwona Sagatyńska zapytała, czy Spółka gminna ma wykonany  wieloletni plan rozwoju 

modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych,  o którym jest mowa na stronie Wody 

Polskie. Jest tam napisane, że spółka powinna posiadać taki plan.  

Piotr Kownacki wyjaśnił, że Gmina dysponuje dokumentacją projektową, która zakłada 

rozbudowę sieci wodociągowej na terenie gminy i częściowo niektóre projekty już zostały 

zrealizowane. Jest to główny wyznacznik rozwoju inwestycji jeżeli chodzi o sieć wodociągową. 

Również aglomeracja zakłada rozbudowę sieci kanalizacyjnej i inne dokumenty projektowe. 

Wójt Dariusz Bielecki odnosząc się do informacji o wykonaniu planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodno-kanalizacyjnych powiedział, że dotyczy to dużych samorządów miejskich. 

Jeżeli w dużym mieście spółka ma powierzone zadania budowy sieci, to takie plany są 

robione. 

Radna Iwona Sagatyńska zapytała o plany rozwojowe i modernizacyjne sieci wodociągowej, 

o których mówiono już w ubiegłym roku we wrześniu. 

Wójt Dariusz Bielecki poinformował, że zaopatrzenie w wodę jest najważniejszym zadaniem 

do zrealizowania przez Samorząd. W ostatnim czasie zrobiono analizę  z której wynika, że 

priorytetem jest budowa stacji uzdatniania wody w Kosewie, bo ta hydrofornia zaopatruje w 

wodę prawie połowę Gminy. Przykładem na to jest złożony wniosek, który jest już w 

zaopiniowaniu Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa i do 12 lutego będzie złożony wniosek 

o dotację na budowę tej stacji. W planach oprócz stacji uzdatniania jest budowa zbiornika 
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retencyjnego, który wyrównywałby zasoby wody. Kolejne zadanie to budowa nowej studni w 

Błędowie ze względu na to, że jest to najdalej oddalona część gminy. Pozwoli to wyrównać 

odległość i różnice wysokości na sieci. Jest to już mniejsza inwestycja, bo koszt takiej studni to 

wydatek rzędu od 500 tys. zł do 1,5 mln zł. Byłoby to sfinansowane z budżetu gminy. Został 

złożony wniosek do komponentu popegeerowskiego na budowę sieci kanalizacyjnej w Nowym 

Modlinie. W ramach tego wystąpiono o 2 mln zł na kanalizację i na stację uzdatniania 2,5 mln 

zł oraz o 500 tys. zł na budowę placu zabaw w Nowym Modlinie. To, że z aglomeracji 

Pomiechówek wyłączono 3 miejscowości nie oznacza, że nie powstanie tam sieć kanalizacyjna, 

bo jest dokumentacja i chęci, żeby wybudować ta inwestycję w tych miejscowościach. W 

kolejnym etapie będzie budowa przydomowych oczyszczalni na terenie gminy. Ważnym 

zadaniem, które powstanie w tym roku będzie studnia w Czarnowie, która jest gotowa do 

wykorzystania jako rezerwa. Studnia nr 3 zostanie połączona ze studnią nr 2 w Czarnowie. 

Główne założenia, czyli stacja uzdatniania wody w Kosewie, nowa studnia w Błędowie i 

połączenie studni w Czarnowie dają gwarancję wysokiej jakości wody na dziesięciolecia. Jeżeli 

chodzi o bieżące działania w zakresie jakości wody to od kilku miesięcy codziennie pobierane 

są próbki wody w 7 miejscach do analizy. Badania te były danymi bazowymi do podjęcia decyzji 

odnośnie poprawienia jakości wody i potrzebach inwestycyjnych. 

Radna Iwona Sagatyńska odniosła się do wykazu ilości awarii, które występowały na sieci 

wodociągowej. Zapytała, co było przyczyną tak dużego wzrostu awarii w 2019 i 2020 r. 

Piotr Kownacki zaznaczył, że przygotowane dane obejmują zakres ze spółek, które się tym 

zajmowały. Natomiast 2018 to rok, w którym jeszcze funkcjonował KZB. Najbardziej bazowy 

jest rok 2019 i 2020, bo obrazuje w pełni sytuację zarówno kosztowo-finansową jak i 

techniczną. 

Wójt dodał, żeby nie porównywać roku 2018 z 2019, bo był to rok przekształcenia KZB. Dane 

ze spółki to końcówka roku 2018 i 2019. W okresie przejściowym KZB pobierało od 

mieszkańców opłaty za wodę, a spółka realizowała administrowanie i utrzymanie sieci. Te 

koszty w spółce są w usługach. 

Radna Iwona Sagatyńska poruszyła kolejny punkt, czyli pobieranie abonamentu z tytułu 

wodomierzy. Na początku poprzedniej kadencji w roku 2015 analizowano na komisjach Rady 

cenę za wodę, wtedy był duży wzrost tej stawki, został też wprowadzony abonament, który miał 

być wykorzystany na sukcesywną wymianę wodomierzy na radiowe po to, aby ułatwić 

spisywanie liczników. Z przygotowanego wykazu wynika, że wodomierze zostały wymienione 

w Stanisławowie, Nowym Modlinie i w Goławicach. Radna zapytała, dlaczego ten proces 

wymiany idzie tak wolno. 

Piotr Kownacki wyjaśnił, że rozważana jest zupełnie inna technologia. Jest kilka firm na rynku, 

które oferują technologię z odczytem natychmiastowym. Ten kierunek jest obecnie rozważany. 

Wójt dodał, że nowoczesne systemy ewidencjonowania zużycia wody to kolejny priorytet, 

który zostanie ujęty w planie rozwoju sieci wodociągowej. 

W dalszej części posiedzenia przedyskutowano kwestię funkcjonowania wodociągów, w tym 

sprawy dotyczące awarii, płukania sieci itp.  
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Radny Andrzej Górecki zaproponował rozważenie kwestii zrobienia ogólnego planu 

wodociągowego dla gminy Pomiechówek. 

Wójt odpowiedział, że na modernizacje sieci wodociągowej jest dokumentacja, która 

częściowo jest realizowana. Chodzi o to, aby wspólnie z Radą Gminy zostały określone 

priorytety na najbliższe 3 lata. Do każdej dokumentacji jest też kosztorys. To wszystko zostanie 

kompleksowo przedstawione na komisjach Rady, celem analizy tych zadań. 

Radna Iwona Sagatyńska zapytała o koszty kadrowe, które zostały podane. 

Wójt wyjaśnił, że w ramach tej kwoty uwzględniona jest cała kadra spółki, są też w tym 

pracownicy gospodarczy oraz obsługa oczyszczalni. 

Radna Iwona Sagatyńska zapytała, czy kwoty które zostały podane obejmują tylko i wyłącznie 

spółkę „Wkra” czy byli też pracownicy w jednej i drugiej spółce i w jaki sposób było rozdzielane 

ich wynagrodzenie. 

Wójt wytłumaczył, że etat tego samego pracownika był proporcjonalnie rozdzielony na dwie 

spółki. 

Radna Iwona Sagatyńska zapytała, jak wygląda sytuacja kadrowa na ten rok, gdy nastąpiła 

fuzja spółek. Czy był wzrost zatrudnienia, czy będzie różnica w kosztach kadrowych. 

Wójt odpowiedział, że obsada kadrowa jest podobna. Na oczyszczalni nic się nie zmieniło, 

raczej istnieje potrzeba zwiększenia zatrudnienia. W biurze nie było potrzeby znaczącego 

wzrostu, doszedł może 1 etat. Dużo osób zatrudnionych jest sezonowo w okresie letnim. 

Radna Iwona Sagatyńska uważała, że koszty kadrowe są istotnym elementem przy wycenie 

wody. 

Wójt wyjaśnił, że jest to robione racjonalnie i koszty kadrowe nie są tym elementem, który 

będzie wpływać na stawkę za wodę. Innym przykładem racjonalności wydatków  o których 

mówił wójt jest wykorzystanie osadu z oczyszczalni na pola rolników. Do tej pory 400 tys. zł. 

Rocznie kosztowało zagospodarowanie tego osadu. Obecnie jest on wykorzystywany 

rolniczo, koszty roczne to kwota 20-30 tys. zł. Jest to tylko kwestia wywozu. 

Radny Andrzej Górecki poprosił o dokładniejsze wyjaśnienie rolniczego zagospodarowania 

osadu z oczyszczalni. 

Piotr Kownacki wyjaśnił, że rolnicze zagospodarowanie to wywiezienie osadu na pola 

uprawne. Obowiązkiem jest odpowiednio wcześniej zgłosić to do WIOŚ, następnie na polach 

rolników, którzy się zgłosili robione są badania. Jest to około 220 – 250 ton na okres 

wegetacyjny, np. we wrześniu 2020 r. wywieziono ok. 220 ton. Osad wywożony jest dwa razy w 

roku, czyli w granicach 400 ton rocznie. Materiał ten jest mieszany ze słomą i w postaci 

rozdrobnionej jest rozwożony rozrzutnikiem na pola rolników. W umowie zawartej z rolnikiem 

jest obowiązek przykrycia tego osadu w ciągu 24 godzin od przywiezienia warstwą ziemi, czyli 

zaoranie tego. To jest osad, czyli bakterie są w sposób określony przepisami przygotowywany 

do wywiezienia. Robione jest wapnowanie tego, żeby ograniczyć ilość tych substancji, które 

mogłyby negatywnie wpłynąć na środowisko. Osad jest badany, spełnia on wymagania 
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określone w przepisach i może być wywożony na pola rolników. Innym ciekawym 

rozwiązaniem, o którym mówił P.Kownacki jest system wodomierzy. Jest to urządzenie, które 

posiada kartę SIM i przekazuje na pulpit operatora odczyt wodomierza. Można w danym 

momencie zrobić różnego rodzaju podsumowania i statystyki. Ułatwi to w znacznym stopniu 

przekazywanie danych, np. statystycznych. 

Wójt dodał, że ciekawym przykładem są też agregaty prądotwórcze. Została podpisana 

umowa, że przy zaniku prądu zostanie dostarczony agregat. Płacone jest tylko za realne 

wykorzystanie tego urządzenia. W razie zaniku prądu zostanie podłączony agregat i nie będzie 

przerwy w dostawie wody z tego powodu. Do tej pory każdy zanik prądu powodował 

konieczność płukania sieci, żeby tego uniknąć podpisano umowę na dostarczenie agregatów 

prądotwórczych  

Radna Iwona Sagatyńska przedstawiła prośbę mieszkańców, żeby jak najszybciej 

przekazywane były informacje o awarii wodociągu po to, żeby ludzie nie pobierali tej wody. 

Radna Wioletta Śliwińska zapytała o kwestię podłączenia wodociągu do budynku gminnego 

w Woli Błędowskiej. Sprawa była przez nią kilkakrotnie zgłaszana, ale nic do tej pory nie zostało 

zrobione. 

Piotr Kownacki wyjaśnił, że temat był sygnalizowany przez Kierownika Wydziału 

Nieruchomości. Z tego co wie potrzebne są jakieś dokumentacje. Oficjalnie zlecenia budowy 

tego przyłącza nie ma. Po zapytaniu o koszt budowy odpowiedział, że standardowy koszt 

budowy przyłącza z instalacją wewnętrzną wynosi w granicach 6 tys. zł łącznie z dokumentacją. 

Na prośby członków Komisji zadeklarował zainteresowanie się tym tematem. 

Radny Andrzej Górecki zgłosił potrzebę odśnieżania całej ulicy Krótkiej. 

Ad.3 

Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska Iwona Sagatyńska zapoznała radnych z 

przygotowanym przez nią planem pracy Komisji na 2021 r.  z prośbą o przemyślenie, czy 

maja Państwo Radni jakieś inne propozycje, bądź uwagi do przedstawionego planu. 

luty - wodociąg i program opieki nad zwierzętami  bezdomnymi 

marzec – kwiecień - wodociąg cd i kanalizacja 

maj-czerwiec - bezpieczeństwo i czystość pod kątem turystyki w sezonie 2021 

(komisja wyjazdowa) i system odbioru odpadów 

lipiec-sierpień - utrzymanie czystości w gminie (komisja wyjazdowa – dzikie 

wysypiska) 

wrzesień -październik - działania wpływające na poprawę jakości powietrza w okresie 

grzewczym 

listopad-grudzień - tematy środowiskowe związane z budżetem na 2022 

 

Radny Artur Bonas ponowił swoją prośbę o przesyłanie do niego informacji o posiedzeniach 

oraz innych materiałów takich samych jak wszystkim członkom Komisji Ochrony Środowiska, 

ponieważ zamierza uczestniczyć w posiedzeniach tej komisji. 
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Ad.4 

W sprawach różnych, radny Andrzej Górecki poruszył temat pomiechowskiego cmentarza 

parafialnego. Chciał, aby wystąpiono z oficjalnym zapytaniem do Księdza Proboszcza, co myśli 

na temat dalszego funkcjonowania cmentarza, czy ma jakieś plany rozwoju tej nekropolii. 

Wójt oświadczył, że wystąpi z oficjalnym pismem do Proboszcza, a otrzymaną odpowiedź 

przekaże radnym. 

Na tym o godz.16:00 zakończono posiedzenie. 

Protokołowała: 

Przewodnicząca Komisji Gospodarczej: 

Teresa Cieślińska 


